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در پی تعطیلی بدون اطلاع راه آهن کرمانشاه؛

مسافران قطار سرگردان شدند
سپهرغرب، گروه خبر: عدم اطلاع قبلی 
از تعطیلی قطار کرمانشــاه برای بهسازی 
قطار  این  خطوط، موجب شد مســافران 
سرگردان شده و علاوه بر تغییر مبدأ سفر 
از ملایــر، مابه التفاوت وجوه گرفته نیز به 

آن ها پرداخت نشود.
راه آهن و قطار ازجمله طرح های کهن ســال 
در اســتان کرمانشــاه بود که پس  از انتظار 16 
ســاله مردم این اســتان در 29 اسفندماه سال 
گذشــته با حضــور رئیس جمهــور افتتاح و به 

بهره برداری رسید.
راه آهن غرب کشور به صورت یک خطه و بـا 
سرعـت 160 کیلومتر بر ساعت برای مسافری و 
120 کیلومتر بر ساعت برای باری مطالعه شده 
و قرار بود تا مرز خســروی ادامه یابد، اما فعلًا 
تا ایســتگاه کرمانشــاه پس از وعده های پیاپی 

دولت های مختلف به بهره برداری رسید.
قطار کرمانشاه با بهره برداری از خط راه آهن 
غرب کشور در قطعه ملایر- کرمانشاه و افتتاح 
رئیس جمهور با 200 مســافر از اقشار مختلف 
مــردم شــامل خانواده های شــهدا، ایثارگران، 
روحانیــان، خبرنــگاران و غیره، عازم مشــهد 

مقدس شد.
البتــه فعالیت قطــار کرمانشــاه در آغازین 
روزهــای پس از افتتاح به همان ســفر مذکور 
ختم شد و پس ازآن شــاهد بودیم که به وعده 
داده شده عمل نشد و بلیت فروشی این قطار در 
مسیر کرمانشاه- مشهد و در تاریخ موعد یعنی 
پنج فرودین 97 به بعد صورت نگرفت و در این 

تاریخ بلیتی فروخته نشد.
بر اســاس اظهارات معاون عمرانی استاندار 
کرمانشاه، طبق برنامه هر چهار روز یک بار باید 
قطار کرمانشاه- مشهد و بالعکس تردد می کرد؛ 
همچنین ظاهراً برای تردد در مسیر کرمانشاه- 
تهران به صــورت دو بار در هفته طبق توافقاتی 

صورت گرفته بود.
     قطار کرمانشــاه پس از 9 ماه از 

راه اندازی تعطیل شد
حــال که حــدود 9 ماه از راه انــدازی قطار 
کرمانشــاه به مقصدهای فوق می گذرد بار دیگر 
مسافران کرمانشاهی که قصد سفر با قطار را از 
مبدأ کرمانشاه به مشهد داشتند دچار مشکلاتی 

شده و موجب سرگردانی آن ها شد.
قطاری که قرار بود از تابســتان امسال حتی 
رونــد جدیدتری بــه خود بگیرد و ســفرهای 
آن در هفتــه افزایش یابد، طــی یکی دو هفته 
گذشته بازهم در ایستگاه کرمانشاه متوقف شد 
و مسافران کرمانشاه- مشــهد مجبور شدند از 
کرمانشاه تا ملایر را با وسیله حمل ونقل دیگری 
سفرکرده و ســفر با قطار را از مبدأ ملایر آغاز 

کنند.
     گلایه مسافران از عدم اطلاع رسانی 

لغو سفر از مبدأ کرمانشاه
یکی از مســافران کرمانشــاهی کــه بلیت 
اینترنتــی تهیه کرده بود اظهار کرد: حدود 8 یا 
9 آذرمــاه بود که به دفتر مربوطه برای دریافت 
بلیت خریداری شده )از طریق اینترنت( مراجعه 
کردم که با لغو ســفر کرمانشاه- مشهد مواجه 

شدم.
مریم شــادمان فر افزود: زمانی که دلیل لغو 
ســفر را از نماینده شــرکت مربوطه پرسیدم، 
گفتنــد هیچ کس جوابگو نیســت که علت چه 

بوده است.
این شهروند کرمانشاهی ابراز کرد: ما مجبور 
شــدیم ســفر را از مبدأ ملایر با قطار پیگیری 
کنیم درحالی که هزینه پرداختی ما برای ســفر 

از کرمانشاه تا مشهد بود.
     انجام تعمیرات روی خطوط، دلیل 

تعطیلی قطار کرمانشاه است
معاون امور عمرانی اســتاندار کرمانشاه علت 
این تعطیلی را بهســازی خط ریلــی عنوان و 
اظهار کرد: محــل اتصال ریل معمــولاً بعد از 
بهره برداری نیاز به یک تســت جوشکاری دارد 
و در زمان انجام تست جوشکاری عادی تعدادی 

از تراورس های مسیر شکسته است.
مهرداد سالاری با اشــاره به اینکه علاوه بر 
تراورس هــا تعدادی از پیچ و مهره های اتصالات 
نیز مفقود شــده بود که باید جایگزین می شد، 
ادامــه داد: به مــا قول دادند که تا روز شــنبه 
رفع نقص مســیر صورت گیرد و پس ازآن مورد 

بهره برداری قرار خواهد گرفت.
وی: تصریح کرد: البته به دلیل اینکه شــنبه 
تیم کارشناســی آن را بررسی می کند تا از رفع 
ایرادات فوق مطمئن شــود، بهره برداری صورت 

نمی گیرد و این اقدام پس از تأیید کارشناسان و 
در روزهای آتی صورت خواهد گرفت.

معاون امور عمرانی اســتانداری کرمانشــاه 
خاطرنشــان کرد: همان طور که قبلًا هم گفته 
شد در طول مدت سپری شــده از بهره برداری 
قطار، تعدادی از تراورس های مسیر آسیب دیده 

و شکسته است.
ســالاری با بیــان اینکه در ایــن زمینه به 
آقای وزیر نامه نوشــتیم و تذکرات لازم را نیز 
به پیمانکار داده ایــم، افزود: آن ها نیز باید علت 
شکستگی ها را بررســی کنند و در حال حاضر 
نیز پیمانکار در حال تعویض قطعات شکســته 

است.
     زمان مشخصی را نمی توانم برای 

پایان عملیات بهسازی خطوط اعلام کنم
مدیر راه آهن منطقــه اراک نیز در خصوص 
علت تعطیلی قطار کرمانشاه، عنوان کرد: علت 
این موضــوع تعمیرات خط راه آهن از مســیر 

کرمانشاه تا فیروزان است.
جلال الدیــن کوکنار اذعان کــرد: هم اکنون 
جوشکاری روی خط مذکور در حال انجام است 
و ما خط را مســدود کرده ایم تا تعمیرات لازم 

روی آن صورت گیرد.
وی در خصوص اینکه این عملیات و تعطیلی 
تا چه زمانی طول می کشــد، زمان مشخصی را 
اعــلام نکــرد و گفت: این بســتگی بــه تعداد 

جوش هایی دارد که در مسیر باید زده شود.
مدیــر راه آهــن منطقــه اراک تصریح کرد: 
نمی توانــم تاریــخ مشــخصی به شــما بدهم، 
اما ســعی داریم طوری مشــکل حل شود که 

به صورت مادام العمر باشد.
کوکنار در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه باید 
پیش از بهره برداری از خط آهن تســت جوش 
روی آن انجام شــود، چرا پــس از بهره برداری 
این اقدام صورت گرفته است؟ عنوان کرد: تست 
جوش روی خط راه آهن پس از مدتی که قطار 
مورد بهره برداری قــرار می گیرد نیز باید انجام 

شود.
     تناقــض در اعلام زمــان پایان 
راه آهن  خطــوط  بهســازی  عملیــات 

کرمانشاه- فیروزان
به گزارش مهر، بــا توجه به اظهارات معاون 

امور عمرانی استاندار کرمانشاه باید روز گذشته 
عملیات بهســازی خطــوط راه آهن از مســیر 
کرمانشــاه تا فیروزان به اتمام برسد و درنهایت 
طی یک یــا دو روز پس از پایان عملیات، قطار 
مجــدداً فعال شــود، اما مدیــر راه آهن منطقه 
اراک زمان مشــخصی را اعــلام نکرد که نوعی 
ناهماهنگــی یا تناقض در این زمینه را نشــان 

می دهد.
متأســفانه پیــش از اینکه ایــن تعمیرات 
انجام شــود هیچ گونه اعلام و اطلاع رسانی ای 
صــورت نگرفت تا کســانی که قصد ســفر از 
طریق قطار کرمانشــاه را دارند دچار مشکل 
نشــوند و درنهایت باوجود اینکه مجبور شدند 
از طریق قطار ملایر ســفر خود را آغاز کنند، 
مابه التفاوت وجــه پرداختی بابت بلیت نیز به 
آن ها بازگردانده نشــد و حتی مسافران را از 
کرمانشاه به ملایر، از ملایر به مشهد و مجدد 
از مشــهد به کرمانشاه ارجاع دادند و در آخر 

نکردند. نیز وجهی دریافت 
حال بــا توجه به مــوارد فــوق می توان به 
این نتیجه رســید که یا هیچ اطلاع رســانی  و 
هماهنگی در زمینه بهســازی خطوط راه آهن 
قطار کرمانشــاه با شــرکت رجا یا دفاتر فروش 
بلیت قطار از مبدأ کرمانشــاه وجود نداشــته یا 
اینکه خود شــرکت رجا و ایــن دفاتر با هدف 
گرفتن وجوه بیشــتر از مسافران پیش از خرید 
بلیت بــه آن ها اعــلام نکرده اند کــه در زمان 
تعیین شــده برای سفر، مســیر قطار کرمانشاه 
در حال بهســازی بوده و تــا پایان این عملیات 
مســدود و البته قطار با مبدأ کرمانشاه تعطیل 

است.
پس می طلبد مسؤولان مربوطه این موضوع 
را بررســی کرده و تدابیــر لازم را در مورد آن 
اتخــاذ کنند و اگر هماهنگــی لازم نیز از قبل 
صورت گرفته ضرورت دارد مســؤولان اقداماتی 
انجــام دهند و رویه ای قانونــی ایجاد کنند که 
شرکت رجا و یا دفاتر فروش بلیت مابه التفاوت 
وجه های پرداختی مسافران را به آن ها بپردازند 
تا مردم اســتان کرمانشــاه که حدود 16 سال 
اســت در انتظار ســفر با قطار به ســر می برند 
درنتیجه این اتفاق دچار بی اعتمادی نشــده و 

عطای سفر با قطار را به لقایش نبخشند.

مدیرکل استاندارد استان کرمانشاه خبر داد:

افتتاح آزمایشگاه فرآورده های نفتی با امکان آزمون مشتقات نفتی در محل گمرک پرویزخان
تأیید صلاحیت آزمایشگاه فرآورده های نفتی در نقطه صفر مرزی استان

ســپهرغرب، گــروه خبــر: مدیرکل 
اســتاندارد استان کرمانشــاه از افتتاح 
امکان  با  نفتی  فرآورده های  آزمایشــگاه 
آزمون مشــتقات نفتی ازجمله گازوئیل، 
مازوت، قیر و مواد قیری، گریس، حلال ها و 
برش های نفتی، روان کننده ها و روغن های 
صنعتی در محل گمــرک پرویزخان خبر 

داد.
به گــزارش ســپهرغرب به نقــل از روابط 
عمومی اداره کل اســتاندارد استان کرمانشاه، 
محمودرضــا نیــازی بــا اعــلام خبــر افتتاح 
آزمایشــگاه فرآورده های نفتی در محل گمرک 
پرویزخــان، اظهــار کــرد: این آزمایشــگاه به 
همــت بخــش خصوصی، بــا هــدف آزمون و 
تعییــن ماهیت فرآورده های نفتــی )مربوط به 
نمونه های صادراتی، وارداتی، ترانزیت، ســوآپ 
نفتی( و همچنین ارائه خدمات آزمایشــگاهی 
بــه گمرکات منطقه در مرز رســمی پرویزخان 

شهرستان قصر شــیرین بعد از ممیزی توسط 
این اداره کل، تأیید صلاحیت و به استناد روش 
اجرایی سازمان ملی استاندارد، گواهینامه تأیید 

صلاحیت آن به مدت یک سال صادر شد.
وی در ادامــه با اشــاره به اینکــه یکی از 
راه های تحقق اهــداف اقتصاد مقاومتی توجه 
ویــژه به مقوله صادرات اســت، خاطرنشــان 
کــرد: ازآنجایی که بیشــترین حجم صادرات 
به کشــور عراق از مبادی رسمی غرب استان 
انجام می گیــرد، بنابراین در جهت صیانت از 
آزمایشــگاه های  ایجاد  داخل،  تولید  کالاهای 
مجهز و توانمند در نقاط صفر مرزی اســتان 
ضــروری بــود تــا فرآینــد کنتــرل کیفیت 
محصــولات صادراتی و وارداتی به کشــور در 
کمتریــن زمان و با بالاترین ســطح اطمینان 

پذیرد. انجام 
نیــازی افــزود: در حال حاضــر تعداد 38 
تائید صلاحیت شــده زیر  آزمایشــگاه همکار 

پوشــش این اداره کل در حــوزه صنایع غذایی 
و کشــاورزی، ســاختمانی و معدنی، شیمایی، 
خودرو و نیــروی محرکه، بــرق و الکترونیک، 
مکانیــک و فلزشناســی و فرآورده هــای نفتی 

فعالیت دارند.
مدیرکل اســتاندارد استان کرمانشاه با بیان 
اینکــه در راســتای تحقــق رهنمودهای رهبر 
معظم انقلاب اسلامی پیرامون اهمیت و ضرورت 
اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی 
و روح کلی حاکم بر این سیاســت ها که همانا 
کاهش تصدی گری دولت در موارد غیرضروری 
و ایجــاد زمینه حضــور بخــش خصوصی در 
حوزه اقتصاد کشــور بوده، ابراز کرد: اداره کل 
استاندارد کرمانشاه به عنوان دستگاه حاکمیتی 
و نظارتی، بخشــی از امــور تصدی گری خود را 
طی برنامه زمان بندی به بخش خصوصی واگذار 
و به تأیید صلاحیت آزمایشگاه های همکار اقدام 

کرده است.

وی عنــوان کرد: در حال حاضر حدود 140 
نفــر از جوانان متخصــص و بومی با تحصیلات 
عالیه دانشگاهی در آزمایشگاه های زیر پوشش 
ایــن اداره کل مشــغول به فعالیت هســتند و 
بخشــی از انجام آزمــون نمونــه فرآورده های 
مختلف که قبلًا توســط آزمایشگاه های مرجع 
این اداره کل انجام می شــد به آزمایشگاه های 

همکار واگذارشده اند.
نیازی با اشــاره به اینکه اداره کل استاندارد 
کرمانشاه در کنار تولیدکنندگان بوده و به عنوان 
مشاور و راهنمای واحدهای تولیدی و خدماتی 
استان از هیچ کوششی دریغ نخواهد کرد، گفت: 
وجود آزمایشــگاه های همکار، عــلاوه بر ایجاد 
اشــتغال پایدار که اولویت اصلی اســتان است 
باعث تقویت بعد نظارتی سازمان ملی استاندارد 
و ارتقای کیفیت کالاهای تولید داخل شده که 
درنهایت منجر به اقبال بیشتر مصرف کنندگان 

به خرید کالای ایرانی خواهد شد.

چوب حراج بر سرمایه های کرمانشاه؛

سیلوهای استان با قیمت های نازل فروخته شد
ســپهرغرب، گروه خبر: بعد از حراج 
پالایشگاه کرمانشــاه اکنون با واگذاری 
به  قیمت  کمترین  با  اســتان  سیلوهای 
حراج  برای  اراده  وجود  بخش خصوصی، 
سرمایه های استان بر همگان آشکار شد.

بــه دنبال اجرای اصل 44 قانون اساســی 
و واگذاری امــوال دولتی به بخش خصوصی، 
گویی در اســتان اراده ای برای حراج اموال و 
سرمایه های اســتان و فروش آن به کمترین 
قیمت ایجاد شده اســت که درواقع اجحاف در 

حق مردم محسوب می شود.
بعــد از حــراج بحث برانگیــز پالایشــگاه 
کرمانشاه اکنون قرعه به نام سیلوهای باارزش 
استان ازجمله ســیلوهای کرمانشاه، سنقر و 
کلیایی و کنگاور افتاده اســت که با نازل ترین 
قیمت به بخش خصوصی واگذار نشــده بلکه 
به افرادی هدیه داده شــده تا بار دیگر ســبب 

اعتراض عمومی شود.
ســیلوی 35 هــزار تنــی کرمانشــاه از 
مجهزترین و قدیمی ترین ســیلوهای کشــور 
است که در چهارراه ســیلوی شهر کرمانشاه 
قرار دارد و در مزایده سازمان خصوصی سازی 
با مبلغ 23 میلیارد تومان به بخش خصوصی 
واگذارشــده که 15 درصد از این مبلغ حدود 
3.5 میلیارد تومان اکنون و مابقی در 6 ســال 

به صورت قسطی پرداخت می شود.
هفت  مســاحت  جغرافیایــی،  موقعیــت 
هکتــاری، 18 مســکن ویلایی هرکــدام به 
مســاحت 550 مترمربع در سیلوی کرمانشاه 
حاکی از این اســت که ارزش این سیلو بسیار 
بیشــتر از 23 میلیارد تومان بــوده؛ البته این 
مبلغ نیز سال ها بعد به دست مردم کرمانشاه 

خواهد رسید.
ســیلوی دولتی شهرستان سنقر و کلیایی 
نیز که دارای 20 هزار و 125 مترمربع عرصه 
و هشت واحد مسکونی در بهترین نقطه شهر 
است به قیمت 5.5 میلیارد تومان حراج شده 
و پایه قیمت این ســیلو حدود چهار میلیارد و 
800 میلیون تومــان بوده که از قیمت واقعی 

کمتر است.
سیلوی دولتی شهر کنگاور نیز در راستای 
اصل خصوصی ســازی به قیمت 11.5 میلیارد 

تومان فروخته شده است.
     لابی گری در قیمت گذاری فروش 

سیلوهای استان
احمد صفری نماینده مردم کرمانشــاه در 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی گفت: 
متأسفانه طی سالیان اخیر اکثر واگذاری های 
سازمان خصوصی در راستای اصل 44 دارای 
شــائبه و حرف وحدیث بوده و این واگذاری ها 
اغلــب به خاطر داشــتن لابی هــای قوی در 
قیمت گذاری است درنتیجه مجمع نمایندگان 
اســتان طی نامه نگاری هایی نســبت به این 

موضوع اعتراض کرده است.
     نظر شــرکت غله در واگذاری 

سیلوها لحاظ نشده است
مظفــر رحیمی مدیرعامل شــرکت غله و 
خدمــات بازرگانی نیز در این خصوص، عنوان 
کرد: از ســال 1392 سازمان خصوصی سازی 
در راســتای اصــل 44 قانون اساســی و به 
جهــت کاهــش تصدی گری دولت، بخشــی 
از دارایــی و اموال شــرکت های دولتی را به 
بخــش خصوصی واگــذار کرده امــا در هیچ 
مرحله ای از خصوصی ســازی سیلوهای استان 
کرمانشاه، از شــرکت غله نظرخواهی نشده و 
سازمان خصوصی سازی اقدام به قیمت گذاری 

کرده است.
     واگذاری سیلوی سنقر به نصف 

قیمت واقعی
نماینده مردم ســنقر و کلیایی در مجلس 
شــورای اسلامی نیز از واگذاری سیلوی سنقر 
بــه نصف قیمت واقعی خبر داد و گفت: دولت 
باید هر چه ســریع تر نســبت به لغو واگذاری 
ســیلوی ســنقر اقدام کند البته ما بر اساس 
قانون اساســی مخالف واگذاری سیلوی سنقر 
به بخش خصوصی نیستیم و آنچه که مدنظر 
بوده واگذاری سیلو بر اساس قیمت روز است 

تا به حقوق بیت المال لطمه ای وارد نشود.

حجت الاســلام ســید جواد حســینی کیا 
اظهار کرد: دولت بایــد ضمن در نظر گرفتن 
شرایط فعلی کشور در مورد فروش و واگذاری 
سیلوهای دولتی تجدیدنظر کرده و با بررسی 
کارشناســی و همه جانبه تصمیمی درست در 

جهت منافع ملی اتخاذ کند.
وی با اشاره به عدم محاسبه قیمت واقعی 
ســیلو، اذعان کرد: بر اســاس گزارش دیوان 
محاسبات مجلس، ارزش ســیلوی سنقر 13 
میلیارد تومان تعیین شــده کــه صرف نظر از 
ارزش تأسیسات سیلو که با قیمت پایین قبلی 
محاسبه و عرضه شــده بازهم اختلاف قیمت 
واقعی با قیمت پایه مزایده حدود 3 برابر است.

نماینده مردم ســنقر و کلیایی در مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه موضوع واگذاری 
سیلوی ســنقر با قیمت پایین اکنون به عنوان 
یکی از دغدغه های مردم این شهرستان مطرح 
است، بیان کرد: یکی از موضوعات مهم در این 
رابطه تأکید بر روش نامناسب قیمت گذاری و 
شرایط واگذاری ســیلوهای متعلق به شرکت 

بازرگانی دولتی ایران است.
اینکه ســیلوهای  بیــان  با  حســینی کیا 
قدیمــی دولتی به طــور عمــده در بهترین 
موقعیت شهری در سراسر کشور واقع شده اند، 
ابراز کرد: مــلاک در فروش و واگذاری این 
ســیلوها ازنظر سازمان خصوصی سازی صرفاً 
ظرفیت پایین ذخیره ســازی گندم و زیان ده 
بودن این ســیلوها اســت اما این امر نه تنها 
به عنــوان روش تعیین قیمــت، کاربردی و 
مؤثر نخواهد بود بلکه موجب تضییع حقوق 

می شود. بیت المال 
وی با اشــاره بــه اینکه در رابطــه با این 
اشــکالاتی  بود  انجام شــده  قیمت گذاری که 
وجــود دارد، افزود: نخســت اینکه خانه های 
مسکونی در حاشیه ســیلو همگی سند مجزا 
دارند و باید به صــورت تفکیکی قیمت گذاری 
شــوند درحالی کــه ســرجمع قیمت گذاری 
شــده اند درحالی که ظرفیت این را داشت که 
جداگانه قیمت گذاری شــوند بنابراین قیمت 

آن ها متناسب در نظر گرفته نشده بود.
حســینی کیا با اشــاره به اینکه از طرف 
دیگر، ســیلوی ســنقر در کنــار جاده  و راه 
اصلــی قــرار دارد، تصریح کــرد: این مکان 
ظرفیت ســه هزار متر تجاری شــدن را در 
آینــده دارد اگر به بخــش خصوصی واگذار 
شود این واگذاری ارزش افزوده بسیار بالایی 
پیدا خواهد کرد؛ همچنین تأسیســات خود 
سیلوی ســنقر درست کارشناسی نشده است 
زیرا بر اســاس قانون وقتی از کارشناســی 
قیمــت یــک موضــوع 6 مــاه بگــذرد آن 

ندارد. اعتبار  کارشناسی دیگر 
وی بــا بیــان اینکه از طرفی بــا توجه به 
نوســانات ارزی هیچ آدم عاقلی نمی پذیرد که 
بــا همان قیمت گذاری قبلــی واگذاری انجام 
شود، عنوان کرد: زیرا ارزش پول ملی کاهش 
پیداکرده و فروش این ســیلو با همان قیمت 

ابتدایی کار عاقلانه ای نیست.
حســینی کیا اذعان کرد: موضوع دیگر این 
اســت که اطلاع رســانی در این رابطه در حد 
خود سازمان اقتصادی انجام شده درحالی که 
اگر به مردم اطلاع می دادند و می خواســتند 
به نصف قیمت به فروش برســانند بسیارس از 
نیروهای بومی برای خرید این سیلو ارجحیت 
داشــتند تا اینکه نیروهای غیربومی اقدام به 

خرید کنند.
وی خاطرنشــان کرد: امیــد داریم دولت 
ایــن واگــذاری را متوقــف و این ســیلو به 
بیت المال بازگردد تا در یک فرصت مناسب با 
اطلاع رسانی و یک قیمت مناسب و کارشناسی 
شــده این واگذاری به بخش خصوصی انجام 

شود.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از کرمانشاه، 
اســتاندار کرمانشــاه در جلســه اقتصــادی 
مقاومتی اســتان دستور رسیدگی به وضعیت 
واگذاری سیلوهای استان را داده که امیدواریم 
این رســیدگی به سرنوشــت رســیدگی به 
وضعیت پالایشگاه نفت کرمانشاه که همچنان 

بلاتکلیف است دچار نشود.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی مطرح کرد

پرداخت تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان 
توسعه کشاورزی

ســپهرغرب، گروه خبــر: رئیس ســازمان جهاد 
کشاورزی اســتان کرمانشــاه از پرداخت تسهیلات 
و  کشــاورزی  توســعه  متقاضیان  بــه  ارزان قیمت 

سرمایه گذاری در این حوزه خبر داد.
خسرو شهبازی اظهار کرد: استان کرمانشاه ازنظر توسعه 
محصولات کشاورزی در زمره استان های خاص بوده و علاوه 
بر ظرفیت های دام پــروری ازنظر تولیدات گیاهی و باغی نیز 

دارای ظرفیت بالایی است.
وی با اشاره به اینکه ازنظر سرمایه گذاری در این حوزه ها 
استان ما درحال توسعه اســت، تصریح کرد: اما متأسفانه در 
حوزه های صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشــاورزی ریسک 

کمتری برای سرمایه گذاری وجود دارد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمانشاه بیان کرد: 
یک ســوم نخود کشور در استان کرمانشــاه تولید می شود و 
ما بزرگ ترین تولیدکننده نخود در کشــور هستیم؛ همچنین 
باوجود ظرفیت های بــالا در تولید گوجه فرنگی، خیار، پیاز و 
سیب امکان فرآوری این محصولات در استان ما وجود ندارد.
شهبازی عنوان کرد: با توجه به ظرفیت های خوبی که در 
استان وجود دارد و همچنین تنوع اقلیمی، امکان پرورش دام 
وجود دارد به گونه ای که در بخش صادرات از صادرکننده های 

برتر کشور در حوزه خلیج فارس هستیم.
به گفته شــهبازی، در زمینه توسعه باغ ها نیز با توجه به 

شرایط اقلیمی، امکان کشت انواع گونه های گیاهی و درختی 
نظیر خرما، مرکبات، ســیب، گیلاس و سایر محصولات باغی 

مثل انگور وجود دارد.
وی افزود: در سال های اخیر کشاورزان ما یا جز برترین ها 
بودند یا در زمره کشاورزان نهایی برای انتخاب برترین ها قرار 

داشتند.
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان کرمانشــاه از 
پرداخت تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان توسعه کشاورزی 
و ســرمایه گذاری در این حوزه خبر داد و خاطرنشــان کرد: 
به ویژه در مقوله توســعه گلخانه ها، ظرفیت های بالایی برای 

سرمایه گذاری وجود دارد.

تیشه بر ریشه درختان شهر کرمانشاه؛

شهرداری میان بر قطع درختان را انتخاب می کند

سپهرغرب، گروه خبر: قطع درختان شهر کرمانشاه 
سبب اعتراض مردم شده است.

کاربران کرمانشــاهی تصاویری در فضای مجازی منتشر 
کرده اند که حاوی صحنه هایی از قطع درختان ســطح شهر 
توســط برخی افراد اســت. این افراد بی نام ونشــان درختان 
قدیمی ســطح شــهر را قطع کرده و تنه های قطع شده را با 
خود برده انــد؛ قطع این درختان بــدون توضیح و همچنین 
قطع چنار موجود در خیابان شــهید اشرفی کرمانشاه سبب 

گسترش اعتراض ها شد.
درنهایت روابط عمومی شــهرداری کرمانشاه از قول دبیر 
کمیســیون حفظ و گسترش فضای سبز شهرداری توضیحی 
منتشــر کرد مبنی بر اینکه قطع درخت خیابان اشــرفی بر 
اســاس تقاضای ســاکنان محل و با توجه به نظر کمیسیون 
حفظ و گســترش فضای سبز بود و درخت چنار نیز به علت 
پوســیدگی تنه آن و برای جلوگیری از سقوط و ایجاد خطر 
جانی و مالی برای رهگذران قطع شــده و به زودی یک اصله 

نهال جایگزین آن خواهد شد.
توضیح دیرهنگام شــهرداری کرمانشاه برای افکار عمومی 
قانع کننده نبود زیرا قطع درخت راهکار مناســبی برای رفع 
پوســیدگی نیســت و با کمک کارشناســان مرکز تحقیقات 
کشــاورزی و منابع طبیعی اســتان یا دانشــکده کشاورزی 
دانشگاه رازی می شــد برای وضعیت درخت ها چاره ای پیدا 
کرد و از سوی دیگر نیز در این سال ها درختانی که در مقابل 
برخی مکان ها مثل مجتمع های تجاری قرار داشــته در طول 

زمان غیب شده اند.

رضا زارعی یکی از کارشناســان جهاد کشــاورزی استان 
کرمانشــاه پاسخگوی ســؤالات ما در خصوص موضوع قطع 
درختان توســط شهرداری بود. وی اظهار کرد: قطع درختان 
راهکار مناسبی در مقابل پوسیدگی تمام درختان نیست زیرا 
راهکار رفع پوسیدگی بسته به نوع درخت و میزان پوسیدگی 

آن متفاوت است.
وی با بیان اینکه در برخی از درختان، هرس کردن راهکار 
پوســیدگی است، عنوان کرد: هرس برای درختانی که دارای 
شــاخه های جانبی هستند امکان پذیر است اما برای درختان 

تک لپه ای، سرو و کاج نمی توان عمل هرس را انجام داد.
این کارشــناس جهاد کشاورزی اســتان کرمانشاه با بیان 
اینکه چنانچه قطع درختان به دلیل پوسیدگی به طور عمومی 
انجام شود به طورقطع اقدامی اشــتباه است، افزود: برای هر 
درختی شــرایط متفاوت بوده و ممکن اســت امکان جوان 

کردن درخت وجود داشته باشد.
زارعی با اشــاره به اینکه مســن بودن درخت نیز دلیل بر 
قطع کردن آن نیســت زیرا ممکن اســت درخت دارای پایه 
نوجوان باشــد، تصریح کرد: در برخی از موارد حتی چنانچه 
پوســیدگی به تنه هم رســیده باشــد امکان هرس کردن و 

جوان سازی وجود دارد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از کرمانشاه، به نظر می رسد 
شــهرداری ســاده ترین راهکار را در برابر درختانی که برای 
آن ها ادعای پوســیدگی مطرح شده انتخاب کرده؛ هرچند از 
شــهرداری کرمانشــاه که در دو فصل گذشته بدون شهردار 

بوده است انتظاری بیشتر از این نمی رود.

شهرستان بروجرد 
ناحیه صنعتی روستایی ندارد

ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس اداره تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی بروجرد گفت: دو مشــکل اساســی برای عدم 
تحقق 100 درصدی جذب اعتبار تســهیلات در بروجرد 
وجود داشــت که یکی از آن ها نداشــتن ناحیه صنعتی 

روستایی در این شهرستان است.
عبدالعلــی گیوه کی در جمع خبرنگاران با بیان اینکه ســهم 
شهرســتان از طرح اشتغال پایدار روســتایی بیش از 13 میلیارد 
تومان اســت، اظهار کــرد: 128 میلیارد و 900 میلیون ســهم 

لرستان از طرح اشتغال پایدار روستایی است.
وی تصریح کرد: از این میزان ســهم شهرســتان بروجرد 13 
میلیارد و 290 میلیون تومان بود که ادارات کار، میراث فرهنگی، 
صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزی متولی اجرای آن بودند.
رئیــس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی بروجرد خاطرنشــان 
کرد: برای جذب اعتبار، 233 طرح با 32 میلیارد و 240 میلیون 
تومان یعنی 2.5 برابر ســهمیه اختصاص یافتــه به بانک معرفی 

شده است.
گیوه کی ادامه داد: بانک های کشاورزی، توسعه تعاون، صندوق 
کارآفرینی امید و پســت بانک پنج میلیارد تومان تسهیلات را به 

82 طرح با اشتغال زایی 229 نفر اعطا کردند.
وی با اشاره به اینکه همچنین 6 طرح دیگر بااعتبار تسهیلاتی 
2.5 میلیارد تومان در مرحله انعقــاد قرارداد بوده که درمجموع 
تســهیلات پرداختی شهرســتان به حدود 7.5 میلیــارد تومان 
رسیده، بیان کرد: اشــتغال زایی مستقیم این طرح ها 273 مورد 

بوده و بیش از 55 درصد سهمیه تعیین شده جذب شده است.
رئیــس اداره تعاون، کار و رفــاه اجتماعی بروجرد اضافه کرد: 
دو مشکل اساســی برای عدم تحقق 100 درصدی تسهیلات در 
بروجرد وجود داشــت که یکی از آن ها نداشــتن ناحیه صنعتی 

روستایی در این شهرستان است.
گیوه کی خاطرنشــان کرد: همچنین اراضی منطقه اشترینان 

فاقد ســند هســتند که این امر باعث شــد طرح های اشترینان 
موردپذیرش قرار نگیرند.

وی ادامــه داد: اداره صنعت درمجمــوع 26 طرح بااعتبار دو 
میلیارد و 60 میلیون تومان، میــراث فرهنگی 15 طرح بااعتبار 
730 میلیون و جهاد کشاورزی 179 طرح را بااعتبار 30 میلیارد 

تومان به بانک معرفی کردند.
رئیــس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی بروجرد با اشــاره به 
اینکه اداره صنعت درمجموع 26 طــرح بااعتبار 2 میلیارد و 60 
میلیون، میــراث فرهنگی 15 طرح بااعتبار 730 میلیون و جهاد 
کشاورزی 179 طرح را بااعتبار 30 میلیارد تومان به بانک معرفی 
کردند، اضافه کرد: بیشــترین طرح به بانک کشاورزی ارجاع داده 
شد که با پرداخت 600 میلیون تومان ضعیف ترین عملکرد را در 

بین بانک ها دارد.


